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Από το υπ’ αριθ. 13/2008 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 379/2008 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση χαρακτηρισμού και 
παραχώρησης τάφων διαρκούς χρήσης. 

 
       Σήμερα 30 Ιουνίου του έτους 2008 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 26-6-2008 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου Νέων και στην Δήμαρχο, 
σύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 «Κύρωση του Κώδικα Δήμων και 
Κοινοτήτων και το άρθρο 7 του Ν. 3443/2006. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα 23 μέλη. 
          Παρόντες                                                Aπόντες                     Παρόντες  Πρόεδροι Τ.Σ. 

1. Δ. Δάσκαλος Μ. Σουμελίδης Σ. Διαμαντής 
2. Τ.  Χατζηαθανασίου Χ. Γεωργιάδης Ι. Καπετανίδης 
3. Γ.  Μιχαηλίδης Β. Γιαννουλάκης Σ. Κρομμύδας 
4. Π. Παυλίδης Σ. Παναγιωτίδης Η. Σοφιανίδης 
5. Π. Τσαπαρόπουλος    
6. Σ. Μηλιόπουλος   Απόντες Πρόεδροι Τ.Σ. 
7. Ν. Μωυσιάδης   Π. Ποταμόπουλος 
8. Α. Δελαβερίδης   Π. Πιτούλιας 
9. Α.  Τσιάρας   Γ. Μανακούλης 

10. Ν. Τσιαμήτρος   Β. Ρήσσου 
11. Ν. Μαυροκεφαλίδης   Ι. Ταρασίδης 
12. Κ. Συμεωνίδης    
13. Μ. Τρανίδης   Απών Πρόεδρος Τ.Σ. Νέων 
14. Α. Παπαστεργίου   Κ. Καπανίδης 
15. Γ. Κάκαρης  

ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση 
προσήλθε ο κ. Τ. Χατζηαθανασίου και αποχώρησαν οι κ.κ. Ε. 
Σοφιανίδης, Σ. Διαμαντής, Η. Σοφιανίδης.  
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 363/2008 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Α. Παπαστεργίου, Μ. Τρανίδης 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 364/2008 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Μ. Τρανίδης, Ε. Γουναράς. 

16. Χ. Σκουμπόπουλος 
17. Ι. Ακριβόπουλος 
18. Ε. Σοφιανίδης 
19. Μ. Σακαλής 
20. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
21. Ε. Γουναράς 
22. Ι. Καλαϊτζίδης 4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 365/2008 απόφασης 

αποχώρησε ο κ. Ι. Ακριβόπουλος. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 367/2008 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Γ. Ορφανίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ.375/2008 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Δ. Δάσκαλος, Α. Δελαβερίδης, Ι. 
Καλαϊτζίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 377/2008 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Δ. Δάσκαλος. 

23. Γ. Ορφανίδης 

 



 
 
 Στη  συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 18ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 26-6-2008 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: 

Με την υπ΄ αριθ. 186/1999 απόφαση του δημοτικού συμβουλίου εγκρίθηκε ο 
χαρακτηρισμός και η παραχώρηση (150) τάφων διαρκούς χρήσης και συγκεκριμένα 
(120) χαρακτηρίσθηκαν ατομικοί και (30) οικογενειακοί. 

Με την απόφαση αυτή και με παλαιότερες αποφάσεις των δημοτικών 
συμβουλίων έχουν παραχωρηθεί συνολικά (445) τάφοι διαρκούς χρήσης εκ των 
οποίων (251) ατομικοί και (194) οικογενειακοί. Ολοι οι υπόλοιποι τάφοι στο 
κοιμητήριο είναι (1.694). 

Με την υπ΄ αριθ. 585/2007 Α.Δ.Σ. καθορίστηκε για τον οικογενειακό τάφο 
στο ποσό των 12.000,00 € και για τον ατομικό τάφο στο ποσό των 6.000,00 €. 

Μέχρι σήμερα στην υπηρεσία μας έχουν κατατεθεί 18 αιτήσεις για 
παραχώρηση τάφων διαρκούς χρήσης εκ των οποίων (5) οικογενειακών και (13) 
ατομικών. 

Υστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το δημοτικό συμβούλιο ν΄ 
αποφασίσει για τον χαρακτηρισμό και παραχώρηση ή μη διαρκούς χρήσης τάφων, 
οικογενειακών και ατομικών στο δημοτικό κοιμητήριο. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν' αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Υπάρχουν αιτήματα εδώ και πάρα πολύ καιρό και κυρίως υπάρχει 
μία πίεση από ανθρώπους, οι οποίοι είχαν την ατυχία να χάσουν το παιδί τους. 
Υπάρχουν κι αιτήσεις, με τις οποίες ζητούν να τους παραχωρηθούν για διαρκή χρήση 
και είναι νομίζω 18 αυτές. Δεν υπάρχει ιδιαίτερη δυνατότητα αν και διευθετήθηκαν 
και οι δύο χώροι, ο ένας που ήταν μια παλιά τάφρος που έριχναν τα σκουπίδια και 
μπαζώθηκε κι ένας ακόμη πίσω από το οστεοφυλάκιο οπότε προστέθηκαν χώροι στον 
ήδη υπάρχοντα. Νομίζω ότι μπορούμε να διαθέσουμε έναν αριθμό τάφων και να 
ικανοποιηθεί και το αίτημα των δημοτών ιδίως, σας λέω, αυτών που έχασαν νέα 
άτομα και που είναι ιδιαιτέρως πιεστικό. Και βέβαια εκεί που έχουμε ρίξει όλες μας 
τις δυνάμεις και προσπαθούμε να βρούμε μία λύση και που είναι ένα ζήτημα που 
ταλανίζει τον δήμο από την εποχή Ζαμπούνη, απ’ όσο θυμάμαι, είναι να βρεθεί 
επιτέλους ένας χώρος για δεύτερα νεκροταφεία για να μην υπάρχουν αυτά τα 
ζητήματα. Διότι ο χώρος εκεί έχει ήδη κορεσθεί και υπάρχουν προβλήματα. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Το θέμα, όπως αντιλαμβάνεστε, είναι πολύ λεπτό, κατανοώ 

το πρόβλημα που υπάρχει στη δημοτική αρχή αλλά κυρίως στους συμπολίτες που 
έχασαν προσφιλή άτομα και θέλουν, όσοι έχουν την οικονομική δυνατότητα, να 
πάρουν οικογενειακούς ή ατομικούς τάφους αν κι έχουμε πολύ υψηλό τίμημα δηλ. 
12.000 ευρώ οι οικογενειακοί και 6.000 ευρώ οι ατομικοί. Εντούτοις γνωρίζω πολύ 
καλά, και νομίζω το γνωρίζετε όλοι ή τουλάχιστον οι αντιδήμαρχοι που ασκείτε 
διοίκηση, ότι υπάρχει στενότητα στα νεκροταφεία. Δεν θέλω να περιγράψω κι εγώ 
την κατάσταση που επικρατεί εκεί, τη γνωρίζω με τις ιδιότητες που είχα στον δήμο, 
δεν θα συμφωνήσουμε να δοθούν άλλοι οικογενειακοί και ατομικοί τάφοι. Προτείνω 
δηλαδή να μη χαρακτηριστούν και κάποτε πρέπει να σκεφθούμε τη δημιουργία 
δεύτερου νεκροταφείου γιατί το υπάρχον μέσα στην πόλη έχει κορεσθεί. Πρόκειται 
για ένα θέμα σαν αυτό των σκουπιδιών, για το οποίο που πρέπει να ντρεπόμαστε. 

Σακαλής: Αν και με κάλυψε ο κ. Σκουμπόπουλος, να πω ότι θα πρέπει να 
επικεντρώσουμε την προσοχή και το ενδιαφέρον στο να γίνουν καινούργια δημοτικά 
κοιμητήρια. Εδώ και πάρα πολλά χρόνια κατανοούμε και ξέρουμε το πρόβλημα 



δυστυχώς όμως οι μέχρι τώρα δημοτικές αρχές που περάσαμε δεν καταφέραμε να το 
λύσουμε. Ήδη, απ’ ότι βλέπουμε, έχουν παραχωρηθεί περίπου 445 τάφοι διαρκούς 
χρήσης κι αν πούμε ότι υπάρχουν άλλοι 1.694, αντιλαμβάνεστε ότι το 1/5 σχεδόν του 
χώρου έχει παραχωρηθεί. Με τον ρυθμό που πάμε κι εφόσον δεν βλέπουμε φως στον 
ορίζοντα, βλέπω ότι οι μισοί τάφοι θα πάνε για διαρκή χρήση και δεν θα έχουμε πού 
να θάψουμε τους υπόλοιπους. Επομένως θα πρέπει πάσει θυσία να βρεθεί τρόπος, να 
κάνουμε τα αδύνατα δυνατά, για την εξεύρεση καινούργιου χώρου για δημοτικά 
κοιμητήρια. Κι εγώ δεν συμφωνώ με την παραχώρηση των τάφων διαρκούς χρήσης. 

Τσιαμήτρου: Δεν συμφωνώ με την παραχώρηση τάφων διαρκούς χρήσης, 
οικογενειακών ή ατομικών για τους λόγους που ανέφεραν οι κ.κ. Σκουμπόπουλος και 
Σακαλής αλλά και για δύο προσωπικούς λόγους, εκ των οποίων ο ένας είναι 
συναισθητικός και ο άλλος αισθητικός και ειδικότερα: Σ’ αυτούς που δεν μπορούν ν’ 
αγοράσουν τάφο δημιουργούμε συναισθηματική φόρτιση ότι δεν προσφέρουν κι 
αυτοί στα προσφιλή τους πρόσωπα αυτό που επιθυμούν. Θα πω και κάτι που δεν 
ξέρω πως θα φανεί, ότι δηλ. αν δεν πιστεύουμε στην αιώνια ζωή είναι όλα μάταια 
αλλά αν πιστεύουμε, τότε δεν είμαστε δίκαιοι προς όλους τους συνανθρώπους μας 
και μάλιστα θα θλίβονται, πιθανόν, και οι ψυχές των νεκρών επειδή ακόμη και μετά 
θάνατον αντιμετωπίζονται διαφορετικά. Όσον αφορά το αισθητικό θέμα, αν 
κατέβουμε στα νεκροταφεία, όπου εγώ κατεβαίνω πολύ συχνά, υπάρχουν τάφοι που 
είναι οικογενειακοί ή ατομικοί που για λίγα χρόνια τους περιποιούμαστε και είναι όλα 
ωραία αλλά όταν περνάνε κάπως τα χρόνια τους εγκαταλείπουμε και είναι μία 
απελπιστική κατάσταση. Υπάρχει και το άλλο, αυτά που βάζουν πάνω από τους 
τάφους τις τέντες κ.λ.π. και δημιουργούν μία πολύ άσχημη αισθητική. Δηλαδή ο 
καθένας κάνει ό,τι θέλει εκεί μέσα. Όλη αυτή την κατάσταση δεν την θεωρώ  σωστή 
εκτός και του ότι τα νεκροταφεία είναι κορεσμένα. Δεν έμειναν ούτε διάδρομοι να 
περάσουμε και περνάμε πάνω από τους τάφους. Ας αλλάξουμε λοιπόν πολιτική, να 
καταργήσουμε την πώληση των τάφων διότι δε νομίζω να είναι σωστό ο δήμος να 
εισπράττει χρήματα ή να κάνουμε μία εκμετάλλευση του πόνου των συναδέλφων μας. 

Δάσκαλος: Θα συμφωνούσα με τον κ. Σκουμπόπουλο ότι θα πρέπει να 
χωροθετήσουμε νέα νεκροταφεία. Γίνονται ενέργειες από τη διοίκηση του Δήμου για 
εξεύρεση χώρου χωροθέτησης νέου νεκροταφείου. Ήδη πήγαμε στην περιοχή 
Ταγαροχωρίου, όπου είχε προταθεί αρχικά, δηλ. τα 70 στρεμ. που πουλήθηκαν στον 
Οργανισμό Εργατικής Κατοικίας, ερευνήθηκαν κάποιες περιοχές στον Τριπόταμο, 
στην Άμμο, στις Βαρβάρες και τώρα συντάσσουμε τοπογραφικό, μετά την τελευταία 
επίσκεψη του στρατηγού κ. Τρυφωνίδη, αξιοποίησης του στρατοπέδου που οδηγεί 
από το νέο δρόμο στην Παναγία Δοβρά. Είναι μία έκταση γύρω στα 100 στρεμ., 
θέλουμε το λιγότερο 50 στρεμ. για τάφους και τα υπόλοιπα για εκκλησία, αίθουσα 
δεξιώσεων, χώρο στάθμευσης και πάρκιγκ. Ο χώρος ανήκει στο ΓΕΣ και ανήκει στα 
διοικητικά όρια των δήμων Δοβρά και Βέροιας. 

Σκουμπόπουλος: Άρα δεν μπορούμε να πάμε εκεί. 
Δάσκαλος: Γίνεται μία διερεύνηση. Επίσης υπάρχει η σκέψη τα 70 στρεμ. του 

Ταγαροχωρίου να επιχωθούν κατά 2 μέτρα για να μπορούμε να θάψουμε τους 
νεκρούς μας. Πέρυσι, μετά από ένα δίμηνο που αναλάβαμε, δόθηκε εντολή στους 
τοπογράφους του δήμου να κάνουν ακριβή αποτύπωση όλων των νεκροταφείων για 
να δούμε τι ελεύθερους χώρους έχουμε και πόσοι είναι οι θαμμένοι. Βλέποντας ότι 
υπάρχουν αιτήματα και μετά από την πρωτοβουλία να επιχωθεί ο χώρος που μάζευε 
τα στεφάνια κι όλα τα απόβλητα των τάφων, προέκυψε ένας χώρος όπου θα 
χωροθετηθούν γύρω στους 100 τάφους και άλλοι τόσοι πίσω από το οστεοφυλάκιο. 
Θα πρέπει να πάρουμε μία απόφαση να παραχωρήσουμε τάφους το λιγότερο 18 για 
αιτήσεις που υπάρχουν. 



Δήμαρχος: Για να τα βάλουμε τα πράγματα στη θέση τους, γίνεται μία 
διερεύνηση αυτόν τον καιρό, δεν έχουμε καταλήξει πουθενά και είναι πολύ δύσκολο 
να καταλήξουμε. Υπάρχει χώρος και στις Βαρβάρες, και στα άλλα σημεία που είπε ο 
αντιδήμαρχος και αλλού. Έχουν χρεωθεί και στην υπηρεσία να απαντήσουν σε 
συγκεκριμένο χρονοδιάγραμμα αλλά επειδή δεν βλέπουμε να προχωράει εκεί η 
υπόθεση, θα συσταθεί άμεσα μία επιτροπή τριών ατόμων από τεχνικούς κ.λ.π., εκτός 
υπηρεσίας, για να το ψάξουν το θέμα και να καταλήξουν στο καλύτερο. Είναι ένας 
από τους πρώτους στόχους, είναι πολύ δύσκολο θέμα, αλλιώς θα είχε λυθεί όλα τα 
προηγούμενα χρόνια που όλοι πάσχιζαν να το λύσουν και σε όλα τα προγράμματα 
των δημοτικών αρχών υπήρχε αυτό και φάνταζε λίγο περίεργα που 
επαναλαμβάνονταν γιατί ξέρουμε ότι είναι δύσκολο και δεν προχωράει. Έχουμε όμως 
φορτσάρει και πιστεύω ότι θα βρούμε τη λύση ακριβώς γιατί δεν πάει άλλο αυτή η 
ιστορία. Εκτός τούτου αρχίζει η κοινωνία μας να συζητάει κι άλλα πράγματα, όπως 
είναι η καύση και κάποια στιγμή θα μπούμε και σ΄ αυτή τη συζήτηση οπότε και 
χώρος θα υπάρχει κ.λ.π. 

Πρόεδρος: Δευτερομιλίες. 
Σακαλής: Το γνωρίζετε όλοι ότι ο χώρος εκεί έχει κορεστεί πολύ. Από την 

συχνή χρήση που γίνεται ο ενταφιασμός εκεί, όταν γίνεται η εκταφή, πολλά μέλη δεν 
έχουν λιώσει, κάτι που θα έχετε ακούσει φαντάζομαι. Γι’ αυτό θα πρέπει άμεσα να 
προχωρήσουμε στην εξεύρεση χώρου για δεύτερα κοιμητήρια. 

Δήμαρχος: Προτείνω να παραχωρηθούν 20 τάφοι κε Πρόεδρε. 
Κάκαρης: Να κάνω μία πρόταση ανάλογη μ’ αυτήν που είπα στο 

προηγούμενο θέμα, όταν δηλ. βρεθεί ο νέος χώρος να εξετάσουμε αυτές τις αιτήσεις. 
Δάσκαλος: Είπαμε ότι προέκυψε νέος χώρος για 200 τάφους. 
Χατζηαθανασίου: Διαδικαστικά. Αν αυτό ισχύει κι έχει ξεκαθαριστεί, 

υπάρχουν αμφιβολίες αν αυτός ο χώρος είναι τελικά εκείνος που θα γίνει 
νεκροταφείο. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Χ. Σκουμπόπουλου να 
μην χαρακτηρισθεί και παραχωρηθεί κανένας τάφος διαρκούς χρήσης; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 4 σύμβουλοι: 
Π. Τσαπαρόπουλος, Χ. Σκουμπόπουλος, Μ. Σακαλής, Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή,. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση της Δημάρχου για παραχώρηση 
20 τάφων διαρκούς χρήσης, εκ των οποίων 6 θα είναι οικογενειακοί και 14 ατομικοί; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 10 σύμβουλοι:  
 Δ. Δάσκαλος, Γ. Μιχαηλίδης, Π. Παυλίδης, Σ. Μηλιόπουλος, Α. Τσιάρας, Ν. 
Τσιαμήτρος, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Κ. Συμεωνίδης, Α. Παπαστεργίου, Γ. Κάκαρης. 
 Λευκή ψήφο έδωσαν οι σύμβουλοι Τ. Χατζηαθανασίου, Ν. Μωυσιάδης. 
 Το ΔΣ μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.-Το από 26-6-2008 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.-Τις προτάσεις της Δημάρχου και του δημ. συμβούλου Χ. Σκουμπόπουλου. 
3.-Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
4.-Τις διατάξεις του άρθρου 93 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
 Α) Εγκρίνει τον χαρακτηρισμό είκοσι (20) τάφων διαρκούς χρήσης στα 
δημοτικά νεκροταφεία Βέροιας και συγκεκριμένα: δεκατέσσερις (14) ατομικούς και 
έξι (6) οικογενειακούς. 
 Β) Εγκρίνει την παραχώρηση των παραπάνω τάφων διαρκούς χρήσεως σε 
αιτούντες του Δήμου, μέχρι της εξαντλήσεώς τους. 



 
 

Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  379 / 2008 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Δ. Δάσκαλος Χ. Σκουμπόπουλος 
 Τ.  Χατζηαθανασίου Ι. Ακριβόπουλος 

 Γ.  Μιχαηλίδης Ε. Σοφιανίδης 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Σ. Μηλιόπουλος Μ. Σακαλής 

 Ν. Μωυσιάδης Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
 Α. Δελαβερίδης Ε. Γουναράς 
 Α.  Τσιάρας Ι. Καλαϊτζίδης 
 Ν. Τσιαμήτρος Γ. Ορφανίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Μαυροκεφαλίδης   
 Κ. Συμεωνίδης   
 Μ. Τρανίδης   
 Α. Παπαστεργίου   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ Γ. Κάκαρης   
     
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
 Ι. Καπετανίδης   
 Σ Κρομμύδας   
 Η. Σοφιανίδης   
     

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  16-7-2008 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ  
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

 
 
 


